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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   30 de setembre de 2014 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor  
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten el grups municipals Proposta per les Illes (El PI), 
UIA i I. Verds respecte a la modificació de la Llei electoral quant a les eleccions municipals. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE i I. Verds, d’inici 
immediat de l’expedient d’immatriculació de les murades i recinte de Sant Salvador com a bé públic 
municipal i d’instal·lació d’un domàs verd en solidaritat amb la comunitat educativa i d’un llaç 
quadribarrat. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a les objeccions a 
la fumigació amb Dimilin contra la processionària del pi de zones boscoses del municipi i sol·licitud 
d’adopció d’alternatives més selectives i, per tant, menys impactants. 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2014. 
5. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 

1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten el grups municipals Proposta per les Illes (El 

PI), UIA i I. Verds respecte a la modificació de la Llei electoral quant a les eleccions municipals 

 
El batle explica la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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En les darreres setmanes el Partit Popular ha vengut anunciant la seva voluntat de reformar la Llei 
electoral imposant l’elecció directa i automàtica dels batles. La reforma que es propugna traeix l’esperit 
de la Constitució, que consagra l’adopció, en els nivells estatal, autonòmic i local, del sistema 
parlamentari proporcional. 
 
Entenem que aquesta reforma electoral és un atac al pluralisme polític que la Constitució declara com 
un dels valors superiors de l’ordenament jurídic (art. 1 de la CE). Una reforma que pretén conservar el 
govern de milers d’ajuntaments i consagrar el bipartidisme sota l’excusa de l’estabilitat, obviant el 
consens com a base del sistema parlamentari vigent. 
 
Per altra banda, la reforma que es vol dur a terme per part del Partit Popular limita la llibertat i el 
contingut de vot dels regidors electes que estiguin a l’oposició, ja que el vot dels regidors elegits 
mitjançant la candidatura que superi el 40% valdrà més que tots els altres regidors junts, encara que els 
superin en nombre. 
 
Aquesta reforma electoral que propugna el Partit Popular es fa per donar estabilitat política a un partit i 
no a una institució, creant un desequilibri representatiu de primer ordre, que lluny de cohesionar la 
societat, la fragmenta. 
 
El Partit Popular confon l’estabilitat política amb la llista més votada, el sistema parlamentari amb el 
sistema presidencialista, el consens amb les ganes de conservar la cadira..., i tot això a costa dels drets 
democràtics del conjunt de la ciutadania atorgats per la Constitució.  
  
La reforma proposada és un menyspreu al pluralisme polític que consagra la Constitució, a més d’un 
fred i desvergonyit càlcul electoral per intentar conservar el govern de milers d’ajuntaments. 
 
En base a tot l’exposat, proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següents 
 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament d’Artà considera que el sistema parlamentari i proporcional vigent en la Llei electoral 
és un sistema a preservar, atès que està consagrat per la Constitució i garanteix la representació de la 
ciutadania, supeditant l’estabilitat política al consens de la majoria de representants. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà manifesta que qualsevol modificació a la Llei electoral ha de partir d’un ampli 
consens entre els diferents partits polítics amb representació als ajuntaments amb l’objectiu bàsic 
d’aprofundir en la democràcia, de promoure el pluralisme polític i la màxima representativitat de les 
diferents opcions ideològiques, descartant-se fórmules com l’elecció directa del batle o el sistema 
d’elecció a doble volta. 
 

3. L’Ajuntament d’Artà acorda notificar el contingut d’aquesta Moció al Ministeri de l’Interior i al 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques del Govern d’Espanya, al president del Govern balear 
i al Parlament de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Com no podia ser d’altra manera, hi votarem a favor. Entenem que aquesta modificació d’una llei 
sense cap tipus de consens, és oportunista, electoralista i amb un únic objectiu: conservar les diferents 
cadires de batlia que té el Partit Popular. 
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Entenem que hi ha hagut temps suficient per poder negociar una reforma de la Llei electoral que tots els 
partits creuen necessària i no ara a corre-cuita i amb unes intencions que, a la vista de la ciutadania, no 
són gaire clares.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Dir que el PP no està imposant res, està intentant iniciar la negociació dels extrems de la reforma 
amb els partits polítics de l’oposició, que en els seus programes electorals ja duien aquesta mesura 
d’elecció directa. 
 
En la proposta de diàleg del Partit Popular no es fa al·lusió a cap mesura concreta o projecte de reforma, 
simplement s’obri la possibilitat que es dugui a terme una reforma perquè governi qui més vots hagi 
obtingut, cosa que és lògica i fortament demandada pels votants. 
 
No s’entén que PSOE, UPYD, CIU..., duguessin en els seus programes electorals aquesta mesura i ara 
s’oposin frontalment a un simple diàleg sobre el tema. 
 
No s’ataca al pluralisme polític, principi vigent i que no perilla, atès que tots els partits es presenten a 
les eleccions, allò que no és de rebut és que qui hagi obtingut un resultat mínim de vots en la 
circumscripció s’imposi i governi la batlia, a causa de pactes interessats, per sobre de la voluntat 
majoritària del poble. 
 
L’estabilitat política a la qual al·ludeixen, és clar que on governa el partit més votat segons el seu 
programa electoral  hi ha més estabilitat que on existeix un pacte a tres o quatre partits on cada àrea de 
l’ajuntament és governada per un d’ells, cosa que provoca, en ocasions, manca de coordinació i 
problemes d’enteniment. 
 
El Partit Popular cerca el consens en aquesta reforma, no obstant això és una reforma que beneficia la 
democràcia ja que es tracta que governi qui el poble hagi votat majoritàriament, no qui representi una 
part mínima dels ciutadans. 
 
Finalment, diu que hi votarà en contra.>> 
 
A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra 
(PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà considera que el sistema parlamentari i proporcional vigent en la Llei electoral 
és un sistema a preservar, atès que està consagrat per la Constitució i garanteix la representació de la 
ciutadania, supeditant l’estabilitat política al consens de la majoria de representants. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà manifesta que qualsevol modificació a la Llei electoral ha de partir d’un ampli 
consens entre els diferents partits polítics amb representació als ajuntaments amb l’objectiu bàsic 
d’aprofundir en la democràcia, de promoure el pluralisme polític i la màxima representativitat de les 
diferents opcions ideològiques, descartant-se fórmules com l’elecció directa del batle o el sistema 
d’elecció a doble volta. 
 

3. L’Ajuntament d’Artà acorda notificar el contingut d’aquesta Moció al Ministeri de l’Interior i al 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques del Govern d’Espanya, al president del Govern balear 
i al Parlament de les Illes Balears. 
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2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE i I. Verds, d’inici 

immediat de l’expedient d’immatriculació de les murades i recinte de Sant Salvador com a bé 

públic municipal i instal·lació d’un domàs verd en solidaritat amb la comunitat educativa i d’un 

llaç quadribarrat 

 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que l’Ajuntament d’Artà s’ha manifestat amb àmplies majories en contra de la política 
lingüística que du a terme el Partit Popular en el Govern de les Illes Balears, i en defensa i compromís 
amb la llengua pròpia. En aquest sentit, a tall d’exemple, recordar les mocions: “Instar el Govern de les 
Illes Balears a mantenir el català com a requisit d’accés a la funció pública” (setembre de 2011); “Que 
IB3 emeti les sèries i pel·lícules estrangeres en llengua catalana” (gener de 2012); “Suport a la iniciativa 
de la plataforma Moviment per la Llengua [així com] D’adhesió al Moviment ‘Enllaça’t per la llengua 
catalana’” (març de 2012); “Exigència a la diputada Margalida Isabel Cabrer que demani disculpes 
públicament al poble d’Artà per les seves afirmacions i que rectifiqui les declaracions fetes al Parlament 
de les Illes dia 29 de maig“, declaracions fetes amb ocasió de benvingudes no cordials al president del 
Govern, del Parlament i altres membres del Govern de les Illes directament relacionades, entre d’altres, 
amb la política lingüística del PP (juny de 2012); “Fixar el coneixement de la llengua pròpia com a 
requisit en la relació de llocs de feina de l’Ajuntament” (juliol de 2012); “Adhesió a la Xarxa de 
Municipis i Entitats Local de les Illes Balears pel Ramon Llull” (febrer i abril de 2013); “Suport al CEIP 
Na Caragol” (març de 2013); “Reclamació de la derogació del TIL” (maig de 2013); “Rebuig dels atacs 
del Govern balear al sector educatiu, i exigència d’un replantejament sobre el tractament de llengües a 
l’ensenyament” (juny de 2013); “Modificació de la plantilla de personal de l’Ajuntament d’Artà quant a 
l’exigència de nivells de coneixement de la llengua catalana” d’alguns llocs de treball (juliol de 2013); 
“Suport a la comunitat educativa” (setembre de 2013), entre d’altres. 
 
2. Atès que l’Ajuntament d’Artà s’ha manifestat amb àmplies majories en contra de la política educativa 
que du a terme el Partit Popular al Govern de les Illes i al Govern de l’Estat espanyol. Per exemple: 
“Moció en defensa i suport de mestres, professors i professores” (novembre de 2012) o “Moció per la 
retirada de la LOMCE” (octubre de 2013). 
 
3. Atesa la moció aprovada el passat mes de gener, relativa als símbols d’interès local i a favor de la 
llibertat d’expressió. 
 
4. Atesa la convicció de la majoria del Ple sobre la titularitat pública de les murades i recinte de Sant 
Salvador, i el seu compromís envers la seva defensa com a tal. 
 
5. Atès que, amb aquest objectiu, es va encarregar un informe de caràcter històric a Antoni Picazo, 
historiador local, que va ser entregat a l’Ajuntament a finals de l’any passat, informe que prova els 
esforços que al llarg de la història ha representat per a la Universitat d’Artà, l’Ajuntament i el poble en 
general, la construcció i manteniment d’aquestes instal·lacions i indret. 
 
6. Atès que en diferents ocasions algunes entitats socials i grups espontanis han volgut manifestar la 
seva discrepància contra les polítiques educatives i lingüístiques del PP, trobant-se entrebancs per part 
de representants de l’Església, i havent de suportar greuges com la retirada sense explicació d’objectes 
que varen situar a la murada, com ara un gran domàs del color verd, en solidaritat amb la comunitat 
educativa. 
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7. Atès que, en representació d’un grup de ciutadans, es va comunicar al batle d’Artà la retirada 
unilateral d’un gran domàs verd en una primera ocasió el mes d’octubre —cosa que es va repetir més 
endavant, el mes de febrer—, tot reclamant-li aclariment sobre la titularitat de les murades. Atès que 
aquesta comunicació mai no va obtenir resposta. 
 
8. Atès que per part del rector sí hi ha hagut clares manifestacions relatives a la titularitat de les 
instal·lacions i indret, suposadament de l’Església. Atès que, per part d’aquesta entitat, s’hi col·loquen 
les banderes que unilateralment considerin (com, per exemple, l’espanyola amb motiu de les festes 
patronals d’Artà). 
 
9. Atès que tot l’exposat als quatre primers paràgrafs d’aquesta part expositiva, així com l’acord número 
1 d’aquesta ja va ser presentat, en forma de moció, el passat mes d’octubre, essent deixat damunt la 
taula pel compromís d’actuar formulat per l’Equip de Govern, en el sentit de la immatriculació de les 
murades i recinte de Sant Salvador, i que els grups municipals hi consentírem, amb la confiança que en 
qüestió de tres mesos i a la vista dels avanços que es produïssin en aquesta línia, es podria tornar a dur a 
debat. 
 
10. Atès que ni s’han iniciat els tràmits conduents a la immatriculació, ni s’ha respost a la comunicació 
ciutadana anteriorment esmentada, i atès que amb passat amb escreix els mesos pactats d’ençà del mes 
de febrer. 
 
Per aquests motius, proposam que s’adoptin els següents 
 
ACORDS: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a prendre les mesures oportunes per a què es 
pengin temporalment de les murades de Sant Salvador, en una ubicació que en permeti la millor 
visibilitat, un gran llaç quadribarrat i un domàs de color verd; que, a aquests efectes, se cerqui la 
col·laboració de les entitats o les persones interessades, ja sigui aquesta col·laboració econòmica i/o 
tècnica. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a donar immediat inici a l’expedient 
d’immatriculació, així com a respondre la comunicació ciutadana del mes d’octubre de 2013, i aclarir a 
la població en general la titularitat municipal de les murades i recinte de Sant Salvador o, almenys, la 
ferma voluntat que així sigui.>> 
 
El batle diu que aquesta moció xerra d’un munt de temes, com el suport a la comunitat educativa sobre 
el qual ja es varen posicionar una altra vegada, i que no té res a veure amb la titularitat de les murades 
de Sant Salvador. Diu que l’expedient ja està iniciat i encara no està resolt. Opina que, mentre no estigui 
resolt, l’Ajuntament no es pot pronunciar sobre aquest tema; una vegada acabat, l’Ajuntament pot 
plantejar-se donar o no aquests permisos. Finalment, diu que la seva opinió personal és que les murades 
no són un lloc idoni per penjar cap símbol. Diu que votarà en contra de la moció. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que votarà a favor de la moció. No obstant això, diu que el punt 2 
de la part dispositiva no cal, ja que està iniciat l’expedient. De tota manera, vol deixar constància que 
varen fer les gestions oportunes per iniciar la tramitació de l’expedient: 
 
- Dia 25 d’octubre de 2013 reben confirmació que les murades i el recinte de Sant Salvador no estan 
inscrites a nom de ningú, de manera que es poden inscriure si es demostra la propietat. 
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- El mes de novembre s’encarrega un informe per conèixer la propietat de les murades a Toni Picazo. 
- Dia 13 de desembre de 2013, Toni Picazo els fa entrega de l’informe encarregat per conèixer la 
possible propietat de les murades i el recinte de Sant Salvador. 
- Dia 19 de març de 2014 es va fer una consulta al Registre, que va confirmar que veia justificat la 
propietat de les murades i del recinte de Sant Salvador, segons l’estudi aportat per un historiador. 
I ningú de l’Ajuntament no ha estat de mans creuades durant aquest temps per gestionar l’expedient. Hi 
ha molts de fronts i feines oberts, i tot es va tramitant. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, demana rectificar el punt 2 de la part dispositiva i que quedi redactat 
de la manera següent: 
 
<<2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a donar un impuls definitiu a l’expedient 
d’immatriculació, així com a respondre la comunicació ciutadana del mes d’octubre de 2013, i aclarir a 
la població en general la titularitat municipal de les murades i recinte de Sant Salvador o, almenys, la 
ferma voluntat que així sigui.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que el conjunt de Sant Salvador és un lloc que és de tots els 
habitants del municipi. Diu que a la moció els han posat unes fotos de les festes de Sant Salvador; 
aclareix que durant aquesta setmana de festes i, des de fa molt de temps, es pengen la bandera 
mallorquina i la bandera espanyola. També diu, el mateix portaveu, que en la moció es diu que s’havien 
retirat una senyera i un domàs i no diuen qui els va retirar ni si es va demanar. Opina que hi ha llocs 
molt millors per col·locar les reivindicacions que facin falta. Diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, reitera que en els edificis públics no es poden col·locar aquests símbols. 
 
El portaveu d’I. Verds i el portaveu del PSOE accedeixen a modificar el punt 2 de la part dispositiva de 
la moció. 
 
El batle diu que, com que s’ha modificat el punt 2 de la part dispositiva, s’abstendran en la votació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i I. Verds), 3 vots en contra (PP) i 3 
abstencions (PI): 
 
1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a prendre les mesures oportunes per a què es 
pengin temporalment de les murades de Sant Salvador, en una ubicació que en permeti la millor 
visibilitat, un gran llaç quadribarrat i un domàs de color verd; que, a aquests efectes, se cerqui la 
col·laboració de les entitats o les persones interessades, ja sigui aquesta col·laboració econòmica i/o 
tècnica. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a donar un impuls definitiu a l’expedient 
d’immatriculació, així com a respondre la comunicació ciutadana del mes d’octubre de 2013, i aclarir a 
la població en general la titularitat municipal de les murades i recinte de Sant Salvador o, almenys, la 
ferma voluntat que així sigui. 
 

 

3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a les 

objeccions a la fumigació amb Dimilin contra la processionària del pi de zones boscoses del 

municipi i sol·licitud d’adopció d’alternatives més selectives i, per tant, menys impactants 

 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
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<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat dia 4 de setembre membres de la Conselleria de Medi Ambient del Govern balear van anunciar 
que durant els pròxims mesos d’octubre i novembre es durà a terme una campanya de fumigació aèria 
de més de 24.000 hectàrees de boscos de Mallorca, una part de les quals estan situades en el nostre 
terme municipal. L’objectiu és combatre l’eruga processionària del pi (Thaumetopoea Pityocampa) i 
s’utilitzarà l’insecticida químic diflubenzuron, conegut comercialment com a Dimilin (vegeu el 
document: “PROYECTO TRATAMIENTO FITOSANITARIO CONTRA LA Thaumetopoea 

pityocampa Den. & Schiff. EN LAS ISLAS DE MALLORCA Y MENORCA, 2014” 
http://www.caib.es/sacmicrofront/archivopub.do?ctrl=MCRST149ZI177601&id=177601). 
 
Des que es van començar a utilitzar insecticides químics a gran escala a principis dels anys 40 del segle 
passat, s’ha comprovat que el problema de les plagues no ha desaparegut, al contrari, en molts casos 
s’ha agreujat, ja que l’ús massiu d’aquests productes ha tingut conseqüències imprevistes, com 
l’aparició de noves plagues per l’eliminació dels seus enemics naturals, o la major resistència de la 
plaga als insecticides i la conseqüent pèrdua d’eficàcia, la qual cosa provoca que s’hagin de repetir les 
fumigacions en espais de temps cada vegada més curts perquè siguin eficients. 
 
I el cas de l’eruga processionària a Mallorca no és una excepció, tot i que va arribar a l’illa fa poc més 
de quaranta anys. Podríem dir que representa per als boscos el mateix que la grip per als humans: 
apareix cada any, amb més o més virulència segons les condicions climatològiques i ambientals, afecta 
una part de la població, organitzam campanyes per a combatre-la i finalment assumim que mai no es 
podrà eradicar del tot. 
 
Des de fa temps s’espargeixen en el camp mallorquí cada any una gran quantitat de productes tòxics 
(insecticides, raticides, herbicides, etc.). Es venen i s’apliquen legalment i cadascun d’ells té uns efectes 
actius i un objectiu concret. Però, quan es combina l’efecte de tots ells, es produeixen unes 
conseqüències que no podem preveure ni controlar, que moltes vegades tenen com a resultat un 
desequilibri de la cadena tròfica i la pèrdua de biodiversitat, afavorint encara més l’aparició de plagues i 
malalties. Un dels casos més coneguts és el de les abelles, des de que fa 20 anys els apicultors francesos 
van alertar sobre la misteriosa desaparició de les abelles de mel. S’ha comprovat que ara el fenomen és 
global, com a mínim en els països amb una agricultura molt desenvolupada, precisament els que més 
productes químics utilitzen. El Programa de les Nacions Unides per al Medi Ambient va publicar un 
informe que assenyala que aquesta greu disminució de les abelles es deu a diversos factors, com el canvi 
climàtic, la contaminació, l’ús de pesticides i l’augment de determinats paràsits. Hem de recordar que 
gran part de la producció mundial d’aliments depèn de la pol·linització de les abelles. 
 
A més d’aquestes circumstàncies, hem de tenir en compte que el Dimilin és un producte que, tot i ser 
homologat per la UE, no s’utilitza a molts països europeus perquè és poc selectiu, ja que actua sobre 
qualsevol insecte que es trobi en estat de muda. Milers d’insectes, molts d’ells beneficiosos per a 
l’agricultura i els boscos, sofreixen les mateixes conseqüències que la processionària, i també els seus 
paràsits!, de forma que es perd així la seva capacitat natural de control. És cert que el Dimilin és més 
eficaç que altres productes, però el tractament per controlar la processionària hauria de ser proporcionat 
al dany que es vol impedir, per evitar que sigui pitjor el remei que la malaltia. Hem de recordar que la 
normativa ambiental de la Unió Europea, per tant d’aplicació al nostre país, disposa la prohibició de les 
fumigacions amb productes químics quan la lluita contra una plaga forestal es pugui substituir per altres 
mitjans des de terra. I que, en qualsevol cas, sempre s’utilitzaran productes el menys tòxics possible. 
 
Coneixem els problemes i les conseqüències que comporta l’eruga processionària, quan és molt 
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abundant, sobre els pins i les molèsties que pot provocar a les persones, i som conscients que s’ha de 
controlar la seva població. Però, per tots els motius esmentats, som partidaris de potenciar, i si és 
possible, millorar altres sistemes més respectuosos amb l’entorn que ja s’han utilitzat a Mallorca, i que a 
més són més econòmics: foment de la participació i col·laboració de les entitats territorials afectades 
(consells, ajuntaments, etc.), control manual de les bosses d’erugues, col·locació de caixes niu per a 
ocells que depreden l’eruga, protecció de les colònies de ratapinyades que es mengen la papallona, 
col·locació de trampes de feromona per capturar les papallones mascle. I en últim terme, si es considera 
indispensable la fumigació aèria, l’ús del Bacillus thuringiensis, que produeix toxines amb propietat 
insecticida i és més selectiu que el Dimili,n ja que afecta només alguns grups de lepidòpters, tot i que 
aquesta pràctica només s’hauria d’utilitzar en casos de màxima urgència. 
 
Per tot això, el grup municipal IniciativaVerds presenta davant el Plenari de l’Ajuntament d’Artà, per al 
seu debat i aprovació, si s’escau, l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de les 
Illes Balears que es replantegi la intenció de fumigar amb Dimilin els boscos de Mallorca i, 
concretament, les zones que es preveu fumigar a Artà a partir del proper dia 15 d’octubre per combatre 
l’eruga processionària del pi.  

 
2. L’Ajuntament d’Artà  proposa que els recursos que s’han previst per a aquesta actuació es dediquin a 
seguir aplicant i millorant altres mesures de control de la processionària més respectuoses amb l’entorn. 
És a dir, substituir el control químic pel biològic. Resumidament: foment de la participació i 
col·laboració de les entitats territorials afectades (consells, ajuntaments, etc.), control manual de les 
bosses d’erugues, col·locació de caixes niu per a ocells que depreden l’eruga, protecció de les colònies 
de ratapinyades que es mengen la papallona, col·locació de trampes de feromona per capturar les 
papallones mascle. I en últim terme, si es considera indispensable la fumigació aèria, l’ús del Bacillus 

thuringiensis. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà farà arribar aquests acords a la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i 
Territori del Govern de les Illes Balears, així com al Departament de Medi Ambient del Consell de 
Mallorca.>> 
 
El batle diu que considera que els acords de la moció no són mals de complir. Diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li varen dir que aquest producte dóna bon resultat. Diu que es 
va aprovar l’ús l’any 1977 i que va bé per combatre aquesta plaga. Manifesta que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que ell està en contra dels efectes que ocasiona la 
processionària. Quant a l’ús d’aquest producte, comenta que es donava com a darreríssim extrem l’ús 
d’aquest producte. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica que ell diu el que li diuen els tècnics; diu que vol fer constar 
que també vol que la plaga de la processionària s’acabi. 
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A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, UIA i I. Verds), 3 abstencions (PSOE) i 3 vots 
en contra (PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de les 
Illes Balears que es replantegi la intenció de fumigar amb Dimilin els boscos de Mallorca i, 
concretament, les zones que es preveu fumigar a Artà a partir del proper dia 15 d’octubre per combatre 
l’eruga processionària del pi.  

 
2. L’Ajuntament d’Artà  proposa que els recursos que s’han previst per a aquesta actuació es dediquin a 
seguir aplicant i millorant altres mesures de control de la processionària més respectuoses amb l’entorn. 
És a dir, substituir el control químic pel biològic. Resumidament: foment de la participació i 
col·laboració de les entitats territorials afectades (consells, ajuntaments, etc.), control manual de les 
bosses d’erugues, col·locació de caixes niu per a ocells que depreden l’eruga, protecció de les colònies 
de ratapinyades que es mengen la papallona, col·locació de trampes de feromona per capturar les 
papallones mascle. I en últim terme, si es considera indispensable la fumigació aèria, l’ús del Bacillus 

thuringiensis. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà farà arribar aquests acords a la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i 
Territori del Govern de les Illes Balears, així com al Departament de Medi Ambient del Consell de 
Mallorca. 
 
 
A continuació, el batle  diu que s’ha de tractar una moció que no figura en l’ordre del dia, que s’ha de 
votar la seva inclusió i que s’ha de debatre, si s’escau. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PI, UIA, PSOE i 

I. Verds sobre l’acatament de les sentències i interlocutòries del Tribunal Superior de Justícia de 

les Illes Balears en relació al TIL 
 
A continuació, els reunits voten i acorden, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de 
la Moció que presenten els grups municipals PI, UIA, PSOE i I. Verds sobre l’acatament de les 
sentències i interlocutòries del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears en relació al TIL. 
 
Seguidament, el tinent primer de batle, Sr. Alzamora, explica la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat 23 de setembre la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les 
Illes Balears anul·là el decret del Govern que regula l’aplicació del TIL.  
 
La Sala va dictar tres sentències en què estima els recursos presentats per CCOO, STEI i UGT i declara 
nul el decret que regula el TIL als centres docents no universitaris de les Balears. 
 
Les tres resolucions analitzen els motius exposats pels recurrents, basant la seva estimació dels recursos 
en dos motius principalment. D’una banda, la Sala Contenciosa Administrativa creu que el Govern ha 
incomplit el tràmit obligat d’informe de la Universitat de les Illes Balears: “Si l’Estatut preveu per a la 
Universitat una funció assessora del Govern en tot allò relatiu a la llengua catalana, no es pot obviar la 
seva intervenció en aquesta matèria i, per tant, en aquesta matèria els seus informes són preceptius”, 
assenyala una de les sentències.  
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Així mateix, la Sala conclou que el Decret 15/2013 (ara anul·lat) infringeix la Llei balear 4/2011, de la 
bona administració i del bon govern, que, en relació als avantprojectes de llei, exigeix una avaluació 
prèvia, concretada en la memòria de l’anàlisi de l’impacte normatiu. 
 
Els sindicats entenien que, igual que el TIL, l’ordre per aplicar-lo contravé la Constitució, l’Estatut 
d’Autonomia, la Llei de normalització lingüística i la recentment aprovada Llei orgànica de millora de 
la qualitat de l’ensenyament (LOMQE). 
 
En aquest sentit, el Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears (TSJIB) va dictar quatre 
interlocutòries en les quals ordena la suspensió cautelar de l’execució de l’Ordre de la Conselleria 
d’Educació de 9 de maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen determinats aspectes del TIL en els 
centres docents no universitaris de les Balears. L’ordre de la Conselleria suspesa és la que desenvolupa 
el calendari d’implantació del sistema de tractament integrat de llengües (TIL) per a aquest curs 
2014/2015. 
 
La Sala Contenciosa Administrativa del TSJIB va acordar atendre la petició de mesura cautelar de 
suspensió de l’ordre instada pels sindicats STEI, UGT, Docents per la Democràcia, la Confederació 
d’Associacions de Pares i Mares d’Alumnes de les Illes Balears i CCOO, en els recursos que havien 
presentat contra l’ordre del Govern de Bauzá. 
 
En cada una de les interlocutòries, el TSJIB diu clarament que la suspensió de l’ordre està directament 
relacionada amb les sentències que ahir es feren públiques i que anul·laven el decret del TIL: “La 
nul·litat del decret es projecta i afecta la nul·litat de l’ordre, sense que sigui necessari esperar la 
sentència que s’ha de dictar sobre l’ordre”. 
 
Per a la Sala, “s’ha d’entendre contrària als interessos generals la implantació —mitjançant l’Ordre de 9 
de maig de 2014— d’un calendari d’aplicació d’uns projectes de tractament de llengües emparats en un 
decret que hem declarat nul”. 
 
Assegura la Sala que no fa falta esperar la fermesa de les sentències sobre la nul·litat del decret. 
Adverteixen que el decret ha estat objecte d’un ponderat i acurat examen de validesa amb un resultat, la 
seva nul·litat, que no es pot ignorar ni permet continuar com si no hagués passat res. 
 
Aquestes sentències i interlocutòries tengueren com a conseqüència el cessament de la consellera 
d’Educació, Cultura i Universitats, Juana María Camps, i el nou nomenament de Núria Riera com a 
nova titular al capdavant de la Conselleria d’Educació. 
 
A pesar del relleu a la Conselleria i les sentències i interlocutòries del Tribunal Superior de Justícia 
(TSJIB), el president balear, José Ramón Bauzá, defensava que el tractament integrat de llengües (TIL) 
continua en vigor malgrat la sentència que anul·la el decret de trilingüisme i la interlocutòria que en 
suspèn cautelarment l’aplicació. Bauzá, en un desafiament en tota regla al tribunal, manté l’aplicació del 
model de trilingüisme a les aules de les Illes.   
 
Per tot això, proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 

 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les sentències del Tribunal de Justícia de les Illes Balears 
que anul·la el decret del Govern que regula l’aplicació del TIL. 
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2. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les quatre interlocutòries del Tribunal de Justícia de les 
Illes Balears i suspendre de forma cautelar de l’execució de l’Ordre de la Conselleria d’Educació de 9 
de maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen determinats aspectes del TIL en els centres docents 
no universitaris de les Balears. 
 
3. Instar al Govern de les Illes Balears a recuperar el diàleg amb els agents socials i la comunitat 
educativa per tal de definir un model lingüístic i educatiu estable i de consens. 
 
4. Animar els centres escolars del municipi que deixin d’aplicar els projectes lingüístics derivats de la 
imposició del TIL i que reprenguin els que tenien abans de l’aprovació del decret que ara ha anul·lat el 
TSJB. 
 
5. Trametre els acords a la Conselleria d’Educació i als centres del municipi.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és molt trist haver de demanar legalitat al Govern. Diu que li 
preocupa la inseguretat que s’està generant amb aquest tema. Proposa afegir un nou punt, que hauria de 
ser el cinquè, a la part dispositiva, la redacció del qual seria la següent: 
 
<<Instar la Conselleria a dictar les instruccions necessàries per tal que cada centre, dins de la seva 
autonomia, pugui revisar i elaborar els projectes lingüístics més adequats a la seva realitat com a 
centre.>> 
 
A més, el portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que ha d’afegir que ahir va sortir al diari Ara Balears una 
notícia on deia que el Tribunal Superior de les Illes Balears dóna deu dies a la Conselleria per publicar 
la suspensió del TIL al BOIB. També diu que ha sortit una altra sentència on s’anul·la l’Ordre 
d’Educació per designar els inspectors que varen ésser cessats el passat dia 9 de setembre, quan el curs 
estava a punt de començar. Cal recordar que també se la condemna a pagar les costes. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La nova consellera, des del primer minut, s’ha assegut amb tots els sectors de la comunitat educativa 
per intentar arribar a acords entorn a l’aplicació del trilingüisme. 
 
S’apel·la a la responsabilitat dels centres en relació a seguir la normalitat en l’inici del curs, hi ha 
professors contractats, llibres comprats i plans aprovats als centres. Trobem que s’ha de realitzar un 
exercici de responsabilitat de tots els sectors. Ningú obliga a res, però el més normal seria continuar 
amb la normalitat a les aules. 
 
L’aposta pel trilingüisme segueix ferma per part del Govern, ja sigui mitjançant el sistema actual del 
TIL o mitjançant un altre sistema que garanteixi que els alumnes aprenguin tres llengües. 
 
La nova consellera està i seguirà negociant amb la comunitat educativa, sempre apel·lant a la 
responsabilitat dels centres per a què els alumnes segueixin les noves classes amb normalitat. 
 
Nosaltres el dia que es va presentar la moció antiTIL ens varen abstenir. Avui, i en coherència, també 
ens abstendrem, i més quan ningú està xerrant d’incomplir resolucions judicials, però aquestes encara 
no són fermes perquè s’han recorregut, i el Partit Popular d’Artà i de la Colònia de Sant Pere sempre 
s’han abstingut quan els temes o assumptes estan sub iudice. 
 
No obstant això, ens agradaria afegir que la voluntat del Govern és respectar aquestes resolucions 
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judicials no fermes, però que s’han de respectar els caminis processals, perquè no se sap fins a aquest 
moment com resultaran aquests recursos ni en quin sentit es resoldran.>> 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor i diu que s’adhereix a la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana que els docents siguin responsables i mantinguin la normalitat 
de l’inici de curs. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, li diu al portaveu del PP que segur que no hi ha anat, a cap curs 
escolar. Diu que el Govern no pot demanar als docents que assumeixin la seva responsabilitat. També 
diu, en relació al tema de defecte de forma, que era tan flagrant que no calia entrar en el fons de 
l’assumpte. Diu que la segona sentència encara no s’ha recorregut per part del Govern. Demana 
responsabilitat als que decideixen fer aquestes lleis. Finalment, el portaveu del PSOE també demana 
afegir-se a la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, com a portaveu del Partit Popular, pot assegurar que en la 
propera Junta demanaran poder sortir de la sala de plens quan es presentin mocions per urgència. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les sentències del Tribunal de Justícia de les Illes Balears 
que anul·la el decret del Govern que regula l’aplicació del TIL. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les quatre interlocutòries del Tribunal de Justícia de les 
Illes Balears i suspendre de forma cautelar de l’execució de l’Ordre de la Conselleria d’Educació de 9 
de maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen determinats aspectes del TIL en els centres docents 
no universitaris de les Balears. 
 
3. Instar al Govern de les Illes Balears a recuperar el diàleg amb els agents socials i la comunitat 
educativa per tal de definir un model lingüístic i educatiu estable i de consens. 
 
4. Animar els centres escolars del municipi que deixin d’aplicar els projectes lingüístics derivats de la 
imposició del TIL i que reprenguin els que tenien abans de l’aprovació del decret que ara ha anul·lat el 
TSJB. 
 
5. Instar la Conselleria a dictar les instruccions necessàries per tal que cada centre, dins de la seva 
autonomia, pugui revisar i elaborar els projectes lingüístics més adequats a la seva realitat com a centre. 
 
6. Trametre els acords a la Conselleria d’Educació i als centres del municipi. 
 
 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2014 

 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2014. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
5. Precs i preguntes 
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La secretària informa que el PP, PSOE i I. Verds han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir en quin punt es troba el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta: Pendent de complir amb les prescripcions de les NS. 

 
2. Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques s’han eliminat aquest darrer mes? 

 
Resposta: Cap. 
 
- En cas afirmatiu, quines? 
- En cas negatiu, pensen eliminar-ne més? 

 
3. Ens poden dir o explicar el canvi a la titularitat del cap de la Policia Local? 

 
Resposta: No hi ha hagut canvi, només substitució per vacances. 

 
[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: 

 
“4. Ens poden dir quin tipus de mesures efectives pensen prendre o prendran per eradicar o llevar, de 
manera definitiva, les herbes als carrers d’Artà i la Colònia?”] 

 
5. Ens poden dir el que realment han costat les festes patronals de la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta: Sí. 
 
- Quina quantitat? 
- Respecte a les de 2013, hi ha més despeses? Quines i quin import? 

 
6. Ens poden dir el que realment han costat fins al dia d’avui les festes de Sant Salvador? 

 
Resposta: Sí. 
 
- Quina quantitat? 
- Respecte a les de 2013, hi ha més despeses? Quines i quin import? 

 
7. Pensen prendre alguna mesura respecte de les queixes, no sabem si en tenen constància, dels efectes 
del botellot de les festes patronals prou coneguts per tots els ciutadans (miccions, defecacions, 
brutícia..., a la via pública)? 

 
Resposta: Seguirem incidint-hi. 
 
- Quines? 
 
 8. Ens poden donar una valoració de la Fira? 
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Resposta:  Crec que la Fira ha d’anar canviant i que s’ha d’anar adequant als nous temps; a la 
d’enguany, a la part esportiva es van complir les expectatives i a la part comercial, no. 

 
- Ens poden dir si han rebut queixes referents a la Fira, que abans era agrícola i ramadera, i ara estava 
programada com a fira esportiva i d’oci? 

 
Resposta: Queixes no, si diversos comentaris. 

 
- Ens poden dir quin va ser el número de firaires o expositors de la Fira 2014? 
- I a les fires de 2012 i 2013?  
- I en un dimarts de mercat del mes d’agost de 2012, 2013 i 2014, quants? 
- I per les festes de Sant Salvador 2012, 2013 i 2014? 
- I quin ha estat el cost de la fira de 2012, 2013 i 2014 per part de l’Ajuntament? 
 
Resposta: Encara no; teníem un pressupost de 20.000 euros, però encara no està tot liquidat. 

 
9. No pensen que es podrien fer dues fires? Una fira tradicional, que fa més de 60 anys que es fa, i una 
altra fira dedicada a l’esport i l’oci? 

 
Resposta: Si hi ha expositors suficients, sí. 

 
10. Ens poden dir quines han estat les darreres feines que ha fet la màquina desbrossadora de camins 
rurals? 
 
- Aquesta feina s’ha donat a fer a una empresa privada? 

 
Resposta: Sí. 

 
- En cas afirmatiu, ens poden dir quin criteri s’ha aplicat per a la seva contractació?  

 
Resposta: Que tenguessin la maquinària adient per fer la feina. 

 
- Quin serà el cost d’aquest servei? 

 
Resposta: 30.000 euros més IVA. 

 
11. Tenen previst arreglar (apedaçament o bacheo, aglomerar...) els camins rurals? 

 
Resposta: Tots els que puguem. 
 
- En cas afirmatiu, dins quin temps? 

 
12. Ens poden dir quins criteris o barems segueixen o apliquen per saber quines persones entren dins el 
risc d’exclusió social?  

 
Resposta: Per valorar la situació d’una persona a l’hora de mobilitzar prestacions econòmiques són 
aquestes que et pas. En el cas que no siguin econòmiques, es valora arran de les entrevistes inicial, 
d’avaluació, de seguiment, diagnosi, etc., si una persona presenta indicadors de risc social o risc 
d’exclusió i es produeix una situació social de desavantatge econòmic, professional, social, etc., 
produïda per la dificultat que una persona o grup té per integrar-se socialment. Es valora si es produeix 
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aïllament social, que és un dels indicadors, quan es produeix una separació entre la persona i/o grup i la 
comunitat, i deixa de tenir contacte amb l’entorn més proper a ella. Es treballa conjuntament amb tot 
l’equip i es pot tenir una visió més àmplia de la persona i/o grup a l’hora d’aplicar barems i/o de fer 
qualque tipus d’intervenció 
 
13. Quines mesures ha pres l’Equip de Govern per eliminar les olors del clavegueram del carrer de 
Ciutat i altres? 

 
Resposta: Omplir d’aigua els sifons amb l’ajuda dels bombers. 

 
14. Nosaltres pensam, com molts d’artanencs i artanenques, que l’edifici del mercat municipal d’Artà 
necessita mà de metge referent al manteniment i estètica. Què en pensa l’Equip de Govern? 

 
Resposta: Es varen arreglar goteres, vidrieres i planxes de guix avariades. 

 
15.  Ens poden donar una valoració respecte al funcionament del nou aparcament municipal de na Pati? 
 
- Quin ha estat el cost de compra del solar?  

 
Resposta: 77.274 €. 

 
- Quin ha estat el cost de la seva adequació? 

 
Resposta: Encara no està tancat el cost total. 

 
- Per quin motiu no ha anat a plenari la compra? 

 
Resposta: Perquè no és necessari. 

 
- Hi ha hagut concurs de licitació pública per a les obres d’adequació? 

 
Resposta: No, és un contracte menor d’obres. 
 
[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: 

 
“16. A nosaltres ens agradaria que ens informessin, i també a tota la ciutadania, respecte a la possible 
pèrdua d’una subvenció.   
 
- Per quin motiu es va presentar fora de termini?  
- Quina era la quantitat?  
- I a què anava destinada aquesta subvenció?”] 

 
17. Ens poden informar sobre la situació de Ràdio Artà Municipal? 
 
- Seguirà emetent? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Hi haurà concurs públic per a la seva concessió? 
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Resposta: Si legalment és possible, sí. 
 

[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, formula una pregunta oral.] 
 
- Podrem anar a la ràdio a fer les xerrades que feia el PP? 
 
Resposta: Sí. 
 
18. Pensen complir el compromís de plenari de cercar responsabilitats polítiques respecte al Poliesportiu 
de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Sí. 
 
- Quan es reunirà la comissió per fer el seguiment de responsabilitats respecte al Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: No tenim una data definida. 

 
19. Ens poden dir o informar quines passes han fet respecte de la illeta del Molí d’en Regalat?  

 
Resposta: Notificar l’acord de Ple a totes les parts interessades. 

 
20. Ha rebut l’Ajuntament últimament denúncies referents a taxistes d’Artà i la Colònia de Sant Pere? 
 
- Quines són? 

 
Resposta: Són en relació a un possible funcionament irregular en determinats serveis per part d’un dels 
taxis del municipi. 

 
- Quines mesures ha pres? 

 
Resposta: M’he reunit amb el taxista en qüestió a petició seva i li notificarem oficialment les denúncies 
per tal que pugui al·legar el que estimi oportú. 

 
21. A dia d’avui hi ha gerent a la Residència de Persones Majors d’Artà? 
 
Resposta: Tenim una directora. 
 
- En cas afirmatiu, qui és? 
- Quin cost té? 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Precs 

 
- Seguim insistint en el prec dels mesos de gener, març i abril, pel que fa a tornar a posar en marxa 
aquella bona iniciativa de crear una agenda esportiva setmanal i que sigui publicada a la pàgina web. 

 
Resposta: S’estudiarà. 
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Preguntes 
  
Esports 
 
- S’ha fet algun avanç en el tema de la signatura del conveni per a la reparació de les plaques d’energia 
solar del Poliesportiu Na Caragol?  

 
Resposta: No. 

 
- Quines passes s’han fet o a quins acords s’ha arribat amb l’empresa que té la concessió de les pistes de 
pàdel del polígon dels Pujols? 

 
Resposta: Cap. 

 
- Quines són les obres de manteniment que s’han fet aquest estiu per tal de començar una nova 
temporada a les diverses instal·lacions esportives? 

 
Resposta: Al Poliesportiu Na Caragol,  s’han canviat les portes d’emergència de la carpa, s’han arreglat 
les reixes de les pistes de tennis, s’ha pintat una nova pista transversal de bàsquet a la carpa i s’han 
comprat dues cistelles noves i es van fent actuacions constants de manteniment, que fa la Brigada. 
 
Al Camp de Futbol ses Pesqueres, s’ha arreglat la teulada del bar, es va fer una neteja amb màquina de 
la gespa i redistribució del cautxú i hi ha pendent posar unes xapes metàl·liques a les baranes del camp; 
es mirarà de canviar la caldera i s’han de fer diferents tasques de pintura. 
 
Al Club Hípic, se l’ha dotat d’un bany i un magatzem i s’ha duit terra nova a la pista. 
 
Al Poliesportiu Cap Ferrutx, es va arreglar l’enreixat que s’havia deteriorat i està previst en aquests 
mesos arreglar els desperfectes que s’han ocasionat durant els mesos d’estiu (vidres romputs, eliminar 
pintades, etc.). 
 
- Ja se sap quan es durà a terme la Gala de l’Esport? 

 
Resposta: Encara no, però segurament serà com els altres anys, al mes de gener. 

 
- Quina valoració fa la regidora d’Esports de la Fira de l’Esport? 

 
Resposta: Bona. Hi va haver diversitat d’activitats esportives, conferències, etc., i s’ha d’agrair la 
implicació dels clubs esportius, entitats i empreses que hi varen participar. 

 
- El passat dilluns 22 vaig ser convocat per assistir a una reunió el passat dia 23 de setembre. És a dir, 
ens comuniquen un dia per l’altre que hi ha una reunió, sense aportar ni ordre del dia ni la documentació 
pertinent. Posteriorment, ens comunicaren que la reunió seria dia 1 d’octubre. 
 
a) Qui va convocar aquesta reunió? 

 
Resposta: El departament corresponent. 

 
b) Quin és l’ordre del dia d’aquesta reunió? 
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Resposta: Proposar les bases per a la convocatòria de subvencions. 

 
Demanaríem que, a l’hora de convocar la reunió, ens ho comuniquin amb una mica més de temps. 
 
Hisenda 

 
- Ens poden fer arribar una còpia de l’execució del pressupost a dia d’avui, tant del pressupost de 
despeses com d’ingressos? 

 
Resposta: Ja s’ha tramès la documentació. 

 
- Quines són les modificacions de crèdit que s’han fet darrerament? Ens poden fer arribar una còpia? 

 
Resposta: Ja s’ha tramès la documentació. 
 
Interior 

 
- Quin és i amb quins termes s’ha establert el marc de col·laboració entre l’Ibanat i el nostre 
ajuntament? 

 
Resposta: No està definit i pareix que, a pesar nostre, està en punt mort. 

 
- Per tercera vegada li demanam a veure si ens poden fer arribar una còpia de l’expedient de subvenció 
que es va demanar a la convocatòria de projectes d’inversió i les millores de l’oferta turística a l’illa de 
Mallorca i que va ser aprovat al plenari del mes d’abril. 

 
Resposta: Si no estic mal informat, la informació va ser remesa per correu electrònic dia 18/09; de tota 
manera, l’hem tornada a passar. 

 
a) Què se’n sap, d’aquesta subvenció? 

 
Resposta: Que està denegada per no haver entregat dins el termini i en la forma escaient documentació 
complementària. 

 
b) Durant aquesta legislatura que duim, quins han estat els complements nous que s’han donat al 
personal de l’Ajuntament, amb quin import i quines han passat per paritària? 

 
Resposta: Segons la informació que tenc, teniu totes les nòmines i estam revisant tota la informació, si 
voleu concretar qualque cas, ho podem avançar. 

 
- Quins són els immobles que s’han comprat últimament, sense passar per plenari i a quin import 
s’apuja cada compra?  
 
- Quins immobles es pretenen comprar properament?  

 
Resposta: Tots aquells marcats damunt les normes. 

 
- Ens poden fer arribar un informe que va fer la Policia Local pel que fa a la reforma circulatòria del 
pàrquing de na Pati? 
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Resposta: Sí, ja està enviat. 

 
- Hi ha previst algun altre tipus de reforma circulatòria al nostre municipi? Ens poden fer una còpia? 

 
Resposta: La primera, però està pendent de reunió amb els afectats, seria l’entrada al poble per Santa 
Margalida. 

 
- Quines són les darreres actes de Ple que s’han duit a aprovació? 

 
Resposta: L’acta de 26-11-2013 i l’acta de 18-06-2014. 

 
- Hi ha algun temps legalment establert per dur a aprovació les actes del plenari? Quin és?  

 
Resposta: Sí. S’haurien de dur a la sessió plenària següent. 

 
- Quan es duran a aprovació aquestes actes? 

 
Resposta: Tot d’una que sigui possible. 

 
- Quan es cobrirà la plaça que hi ha vacant des de l’estiu?  

 
Resposta: En breu. 

 
- El sistema d’aparcament de l’ajuntament funciona? 

 
Resposta: Sí. 

 
- S’ha posat alguna multa? 

 
Resposta: Des que es va implantar, 35. 

 
- Sap el senyor batle que hi ha moltes queixes dels veïnats per aquest sistema? 

 
Resposta: No en tenc constància. 

 
- A l’apartat de Transparència de l’Ajuntament fa temps que no es publica res. Té intenció aquest Equip 
de Govern d’actualitzar periòdicament aquest apartat? 

 
Resposta: Sí. 

 
Ràdio Artà Municipal 

 
- A quin import ha apujat la compra del material de Ràdio Artà Municipal? 

 
Resposta: A 10.000 euros. 

 
- Es pot fer un concurs públic per atorgar una concessió de Ràdio Artà Municipal?  

 
Resposta: S’està estudiant. 
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Medi Ambient 

 
- Quins diners s’han facturat per part de l’empresa Gram al nostre Ajuntament? Quina quantitat s’ha 
pagat? 

 
Resposta: 53.737,56 €. 

 
- Es té previst fer algun tipus de contractació nova o encàrrec nou que generi facturació a aquesta 
empresa?  
 
- Quin estalvi duim a hores d’ara respecte a la facturació de TIRME en comparació a l’any passat? 

 
Resposta: 177.297,38 € dels mesos de febrer a agost. 
 
Cultura 

 
- El passat dijous dia 18 al vespre, quina activitat hi havia al Teatre?  
 
Resposta: Unes jornades de farmàcia. 

 
- Quins són els espais que es varen utilitzar? 

 
Resposta: La sala del Teatre i, al migdia, la sala de Na Batlessa. 

 
- Qui va demanar els espais i amb quina intenció? 

 
Resposta: Entorno y Estrategia, SL, per a una activitat privada. 

 
- Es va cobrar res per aquesta utilització dels espais?  

 
Resposta: Sí, el que dicta la Fundació del Teatre. 

 
- El pròxim dia 3 d’octubre se celebrarà al Teatre d’Artà la primera trobada divulgativa de tendències 
digitals i emprenedoria turística. 

 
a) Qui organitza aquesta trobada? 

 
Resposta: L’Ajuntament. 

 
b) A qui va adreçada aquesta trobada? 

 
Resposta: A tot tipus de persones, però especialment empreses relacionades amb el sector del turisme, 
màrqueting, publicitat, tendències digitals i a possibles projectes d’innovació i emprenedoria. 
 
c) De què es tracta? 

 
Resposta: Es tracta de fer una trobada on hi haurà una vintena d’experts en diferents matèries que ens 
parlaran del present i futur de molts de temes relacionats amb el món de l’empresa, la innovació i 
l’emprenedoria, tota la informació la podeu trobar a la web gatetothefuture.com. 
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d) Quins diners aporta l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: 16.800 €. 

 
e) A què s’ha destinat aquesta aportació?  

 
Resposta: Despeses de ponents, vols i estada, disseny de material i gestió i execució de l’esdeveniment. 

 
f) Com és que tota la propaganda que s’ha fet de l’esdeveniment està en anglès? 

 
Resposta: Aquesta afirmació no és correcta. 

 
- Quan farem el Patronat que es va ajornar l’estiu? 

 
Resposta: Es convocarà per a dia 9 d’octubre. 
 
Educació 

 
- Quin programa de manteniment s’ha fet en els diferents edificis d’ús educatiu? 

 
Resposta:  - S’ha revisat i reparat tota la cornisa del edifici de primària de Na Caragol. 
  - S’ha reparat la terrassa de Na Caragol que es troba sobre una part del gimnàs del centre 

que sempre ha tengut problemes de filtració d’aigua. S’ha netejat el cautxú existent que 
estava en mal estat i s’ha col·locat una membrana de ciment impermeable i flexible per a tot 
tipus de clima (material elàstic). 

- S’ha reparat el sostre de la sala del material del costat del gimnàs, davall de la terrassa, 
que és on es produïen les filtracions. 

- S’ha canviat un plat de dutxa romput situat als banys de davall el cobert exterior. 
- S’han canviat algunes rajoles que estaven rompudes en les finestres de les aules 

inferiors i s’han revisat i omplert les juntes de les rajoles dels banys. 
- S’han reparat dues goteres. 

   - S’han tapat alguns forats del terra amb formigó. 
- S’han pintat totes les aules dels cursos de 5è i 6è, com tot el passadís de la zona fins a 

la part central que es troba just a la vora de les escales que donen al pati. 
- S’han omplert els areners en les zones de joc: el de Pou de sa Lluna, el d’infantil i el 

del pati de primària. 
- S’han netejat de males herbes els voltants del pati, la zona del darrere del gimnàs  i la 

zona de l’hort escolar de Na Caragol. 
- S’han netejat de males herbes la zona del pati d’Infantil, la zona de darrere de 

l’edificació de 3-6 i les parets mitgeres que limiten el solar de 3-6 amb les finques veïnes.  

Per altra part, la Junta de Govern Local de 23 de gener de 2014 va aprovar un contracte menor amb 
l’empresa Electrohidràulica Llevant, SA, per revisar amb periodicitat mensual les instal·lacions de 
l’escoleta Pou de sa Lluna i el CEIP Na Caragol. 

 
- Es té prevista cap actuació pel que fa a la regulació del trànsit aquest curs escolar que ara comença?   

 
Resposta: La mateixa dels darrers anys. 
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- A l’oferta educativa que s’oferirà als diferents centres educatius hi ha alguna novetat en referència a 
l’any passat?  

 
Resposta: L’oferta educativa que s’ofereix als centres escolars serà, en principi, la mateixa del curs 
passat, ja que són activitats fixes que van bé per complementar la tasca dels mestres en àrees diferents. 
Tot i així, sempre s’informa als equips directius que, si al municipi es fa qualque projecte comunitari en 
què la comunitat educativa hi pugui tenir cabuda o que aquest pugui tenir algun interès curricular, se’n 
farà l’oferta en el moment en què es dugui a terme o es pretengui programar. El contacte amb els centres 
escolars hi és durant tot el curs, i així es poden determinar noves actuacions des d’ambdós àmbits. 

 
- Ens han fet a saber que l’any passat es podien fer les matrícules del CEPA per Internet i que enguany 
no es poden fer, per què? 

 
Resposta: La matrícula dels cursos del CEPA les gestiona directament lequip directiu del centre. 
L’Ajuntament, tot i tenir el conveni, no hi intervé per a res.  
 
Ara bé, si la pregunta fa referència als cursos municipals, cal dir que enguany tot el sistema de matrícula 
ha canviat per tal de donar millor servei a la ciutadania. 
 
Així, per evitar els malentesos que es donaven cada any entre els cursos del CEPA i els municipals, es 
va acordar amb el CEPA que les matrícules es realitzarien en el mateix termini i al mateix lloc (Institut). 
La persona que té contractada l’Ajuntament per cobrir la consergeria del CEPA és qui ha realitzat les 
matrícules dels cursos municipals. D’aquesta manera s’ha cobert molt millor la matrícula. El fet de fer-
ho així, ha duit implícit el canvi de sistema de matrícula, i s’han hagut de deixar de fer les matrícules a 
través del servidor per problemes tècnics de connexió. Aquest fet també ha afectat poder gestionar les 
matrícules per Internet, que des de sempre presentaven problemes i ja no es consideraven ben resolts, 
però per a futures aplicacions està previst poder-ho fer amb garanties. 
 
- Amb quina situació es troba la negociació de la permuta dels terrenys de l’Institut i l’Ajuntament 
d’Artà?  
 
Resposta: S’ha recollit tota la documentació existent relativa a la situació legal dels solars objecte de la 
permuta.  
 
S’ha revisat tota la correspondència mantinguda amb la Conselleria d’Educació envers el tema, tenint en 
compte que l’última sol·licitud de permuta del solar data de 18 de maig de 2011, essent batle Rafel Gili.  
 
S’han revisat les actes del Consell Escolar de l’IES Llorenç Garcias i Font en les quals es tracta aquest 
tema. 
 
I s’ha contactat amb el departament de Serveis Jurídics de la Conselleria d’Educació i Cultura per a què 
ens assessorin en les properes accions que ha de fer l’Ajuntament respecte del tema. Des d’aquest 
departament ens han proposat fer de nou la sol·licitud a la Direcció Gral. de Planificació i Centres 
aportant, de nou, tota la documentació de la qual disposa l’Ajuntament. 
 
Festes 

 
- Quina és la valoració que fa el regidor de Festes de les festes de Sant Salvador?  

 
Resposta: Positiva. 
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- Quina valoració es fa de la Fira de setembre? 

 
Resposta: Que la part esportiva va anar segons l’esperat i la part comercial, per davall de les 
expectatives. 

 
- Com ha funcionat el servei de banys en aquestes festes? 

 
Resposta: Els banys públics funcionaren correctament, tant els sanitaris, que es netejaren periòdicament, 
com els químics, que sempre estaven concorreguts. 

 
- Com pensen arreglar el problema del botellot que hi ha a les festes i que ara s’ha desplaçat de lloc? 

 
Resposta: Segurament és un problema que supera les nostres capacitats. Haurem de pensar, entre tots, 
algun tipus d’actuació que ajudi a tenir-lo més controlat. 
 
- Si la Fira de setembre és ramadera, no hi hauria d’haver qualque mostra d’animals?  

 
Resposta: Es va parlar amb els propietaris d’animals i ells mateixos ens demanen canvis, no els 
compensa venir a la Fira i els agradaria alguna cosa més petita i monotemàtica. 
 
Urbanisme 

 
- Alguns dels propietaris dels expedients de disciplina urbanística que varen ser dictaminats pel Ple 
d’aquest Ajuntament han donat compliment de forma voluntària als acords de plenari? 

 
Resposta: No, que en tenguem constància. 

 
- Quines passes s’han fet per tal de resoldre el tema del Punt Verd de la Colònia? S’ha fet alguna 
consulta amb el Consell de Mallorca? S’ha enviat algun informe? 

 
Resposta: S’ha fet una consulta verbal. No s’ha enviat cap informe. 

 
- A quin import S’Apuja la compra del solar destinat a estacionament de na Pati? 

 
Resposta: 77.274 €. 

 
a) Quines obres s’han fet a aquests terrenys? 

 
Resposta: Moviment de terres, perfilat de la superfície anivellada i compactació final. Neteja d’herbes, 
demolició de paret existent i construccions de voravies. Formació de paviment transitable i formació de 
piscina de drenatge. 

 
b) A quin import s’apuja la factura de les diferents obres que s’han fet? 

 
Resposta: El moviment de terres, perfilat de la superfície anivellada i compactació final: 17.683 €. La 
neteja d’herbes, demolició de paret existent i construccions de voravies: 5.114 €. I la formació de 
paviment transitable i la formació de piscina de drenatge: 38.230 €. En total, 61.027 €. 

 
c) Les obres que s’han executat tenen llicència d’obra? 
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Resposta: 

 
d) Si la resposta és afirmativa, ens en poden donar una còpia? 
 
e) Si la resposta és negativa, per què no tenen llicència? 

 
 

PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA I. VERDS 
 
Precs  

 
- Demanam que es facin públiques les relacions mensuals de despeses dels regidors de l’Equip de 
Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.).   

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
- Demanam que l’Equip de Govern insti la Demarcació de Costes que faci les actuacions oportunes per 
tal de garantir la seguretat dels usuaris de la platja de Caloscamps, tant en el seu camí d’accés del qual 
s’ha enfonsat la vorera que està sobre la cala, que té dos suports i un bon grapat de metres de barana de 
fusta penjant “miraculosament” sobre el buit, com també uns metres més de baix que ha patit 
despreniments a la paret oposada.  
 
Entenem que és imprescindible reclamar amb insistència a la Demarcació de Costes el condicionament 
dels dos talussos esmentats abans que comenci la temporada de banys del proper any. L’única actuació 
realitzada des de l’hivern de 2012 ha estat posar un cartell que avisa del perill de despreniments (el 
passat mes de juliol). Ens sembla vergonyós que una de les platges més emblemàtiques del municipi 
(apareix com a reclam turístic i en la publicitat municipal) es trobi en aquest estat. Només es pot atribuir 
a la bona fortuna el fet que no s’hagi hagut de lamentar cap desgràcia els darrers anys i principalment 
els estius, perquè fiar la seguretat dels nombrosos banyistes i usuaris de la cala únicament a la 
col·locació del cartell ens sembla una temeritat. 
 
Resposta: Hi estam d’acord. 

 
- Demanam que es tornin a instal·lar les papereres retirades de la via pública i que, pel que fa al criteri 
per a la seva ubicació, es tenguin presents els itineraris més habituals dels propietaris de cans quan els 
treuen de passeig. 

 
Resposta: Ho estudiarem. 

 
- Demanam que es dugui a aprovació el Pla director de ses Païsses. 

 
Resposta: Es va presentar en el seu moment al Consell i estam pendents. 
 

Preguntes  

 

Urbanisme: tribunals  
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- Es coneix què ha costat (tots els conceptes inclosos, com ara procurador, taxes, advocat, etc.) a 
l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb Sentència de 5 de gener de 2011 del Jutjat 
del Contenciós Administratiu núm. 3 i interlocutòria del mateix Jutjat de 21 de febrer de 2013?  

 
Resposta: No. 

 
- A la vista de la Sentència 135/2011, d’1 d’abril, dictada pel Jutjat del Contenciós Administratiu 
núm. 1 de Palma, que declarava nul·la la llicència concedida per JGL de 12 de juny de 2000 per a 
reformar “un aljub en traster de 5x5 metres” i s’ordenava actuar en el sentit del restabliment de la 
legalitat; atès la Interlocutòria del mateix Jutjat núm. 195/2014, de 3 de juny, en el procediment 
d’execució definitiva 3/2012, i a la vista de l’acord de la JGL de 12 de setembre, de contractació d’un 
arquitecte tècnic per a la redacció per a l’execució d’aquestes obres conduents al restabliment de la 
legalitat, es coneix què ha costat a l’Ajuntament aquest procediment judicial (tots els conceptes 
inclosos, com ara procurador, taxes, advocat, etc.)?  

 
Resposta: No. 

 
- Es disposa ja del projecte tècnic per a les obres de restabliment de la legalitat?  
 
Resposta:  Es preveu que aquesta mateixa setmana l’arquitecte tècnic contractat presenti el projecte a 
l’Ajuntament. 

 
- Hi ha hagut alguna reacció contra l’Ajuntament, per part del propietari de la finca on es varen produir 
les obres amb empara d’una llicència declarada, com s’ha dit, nul·la per part de la Justícia?  

 
Resposta: A dia d’avui, no. 

 
- Quin o quins són els tècnics que participaren en l’atorgament de la llicència i, si n’hi ha, final d’obra?  

 
Resposta: Com a tècnic municipal, apareix la signatura del Sr. Mateu Carrió Muntaner. No hi ha final 
d’obra, es va tramitar com a llicència d’obra menor. 
 
Urbanisme: disciplina urbanística  

 
- A la sessió plenària del passat mes de març vaig formular un prec amb propostes d’actuació en relació 
amb una obra inacabada amb projecte no prorrogable, ubicada en el polígon 3, parcel·la 405. Se n’ha fet 
res?  

 
Resposta: Encara no. 

 
- A la Comissió Informativa General del mes d’octubre i alguna posterior sessió plenària, he informat 
sobre uns terraplens il·legals i il·legalitzables que s’observen al costat de la carretera de Manacor, al pol. 
11, parc. 270. A dia d’avui, aquests terraplens encara s’hi observen. Consta acta d’inspecció en què 
s’hagi detectat aquesta infracció?  

 
Resposta: No. 

 
- S’ha iniciat el corresponent expedient sancionador i de restabliment de la legalitat?  

 
Resposta: No. 
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- Si és afirmatiu, quan?  
 
- Si és afirmatiu, quina és l’empresa que va fer les obres?  
 
Residus  

 
- Quantes papereres heu fet retirar de la via pública?  

 
Resposta: Se n’han retirat una quinzena. 

 
- Considerau tornar-les a instal·lar?  

 
Resposta: Va ser una decisió tècnica i no política. Es pot estudiar. 

 
- Ha entrat en vigor l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans que es va aprovar 
inicialment el passat mes de juny?  

 
Resposta: Hi entrarà el 9 d’octubre. 

 
- S’ha produït alguna denúncia relacionada amb neteja viària i residus, aquest any 2014, per part de la 
Policia Local?  

 
Resposta: Sí. 
 
- Si així fos, per quines infraccions i en aplicació de quina ordenança?  
 
Resposta: En aplicació de l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans en el 
municipi d’Artà. N’hi ha hagut diverses, però, sobretot, s’han tramitat pel punt b5 de l’art. 80 
(abocament o abandonament de residus o deixalles, qualsevol que en sigui la natura, proporció o 
quantitat als camins, platges, zones costaneres o espais de domini públic. 

 
- Si així fos, s’ha tramitat alguna de les denúncies?  

 
Resposta: Sí. 

 
- S’han donat instruccions als agents de la Policia Local en el sentit que adverteixin els ciutadans que la 
reiteració d’una suposada infracció de l’Ordenança, inicialment aprovada el passat mes de juny, 
comportarà denúncia i la corresponent sanció? 

 
Respost: No. 

 
- Quantes tones de ferralla s’han recollit dels serveis municipals d’Artà (Punt Verd) d’ençà que es va 
contractar l’empresa BALTECMA per a la recollida i tractament de materials d’obra amb components 
d’amiant (“uralita”)?  

 
Resposta: Les dades de 2014 no les tendrem fins a principis de 2015 (acord seu amb l’empresa). La de 
2013 ja us les facilitàrem. 

 
- Quin valor s’ha donat a aquest residu (ferralla) per compensació a les factures de l’empresa que recull 
i tracta la uralita?  
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Resposta: La dada de 2014 no la tendrem fins a principis de 2015 (acord seu amb l’empresa). La de 
2013 ja us la facilitàrem. 
 
[A continuació, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira les preguntes següents: 
 
<<- Quanta uralita ha recollit l’empresa esmentada?  
- Quin cost ha tengut aquest servei de recollida i tractament?  
- Quines quantitats totals ha facturat l’empresa esmentada per tots els residus que recull i tracta?  
- Quin estalvi ha suposat la compensació en les factures d’aquesta empresa per dur-se’n la ferralla 
generada a Artà i gestionada en origen pels serveis municipals?>>] 

 
- Quina quantitat s’ha facturat amb l’empresa GRAM enguany per concepte “Assistència tècnica per a 
la correcta implantació del servei de recollida porta a porta”?  

 
Resposta: 15.584, segons el contracte menor de 6 de febrer de 2014. 

 
- Quina quantitat s’ha facturat amb l’empresa GRAM enguany per concepte “Inspecció tècnica de 
residus als habitatges adherits al sistema de bonificacions voluntàries per a l’any 2014”?  

 
Resposta: 17.083,43, segons el contracte menor de 27 de maig de 2014. 

 
- Quina quantitat s’ha facturat amb l’empresa GRAM enguany per concepte “Campanya informativa 
porta a porta”?  

 
Resposta: 12.416, segons el contracte menor de 6 de febrer de 2014. 

 
Espais, instal·lacions i vies públiques  

 
- S’ha fet res en relació al nostre prec formulat repetidament, consistent en habilitar, com a zona 
d’esbarjo i ús amb presència permesa als cans, l’espai municipal que hi ha entre el parc de bombers 
d’Artà i el torrent, així com el conegut com a es Pujols d’en Terres o ses Quintes?  

 
Resposta: S’està estudiant. 

 
- Atesa la moció aprovada per aquest Ple el mes de juliol de 2013, relativa a adequar els patis de Na 
Caragol com a zona d’esbarjo fora d’horari escolar, quines mesures heu pres?  

 
Resposta: Cap. 

 
- Pensau tirar endavant el projecte de senyalització de les platges?  

 
Resposta: Sí. 

 
- Quan?   

 
Resposta: Tenim els pressupostos de la instal·lació, que esperam poder incloure en els pressupostos de 
2015 per executar la senyalització de cara a l’estiu que ve. 
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- Si és afirmatiu, en quina fase es troba i quin és el calendari previst d’implantació d’aquesta 
senyalística?  

 
- Consten accessos prohibits, per part de vehicles motoritzats no autoritzats, del mes de juny a 
l’actualitat, a zones protegides i restringides a aquest tipus de trànsit, com ara sa Canova, es Canons o el 
camí del Caló?  

 
Resposta: No m’ha arribat la resposta. 

 
[A continuació, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira les preguntes següents: 

 
<<-S’ha produït alguna denúncia, ja sigui per agents de la Policia Local, ja per agents d’alguna altra 
institució, com ara la Guàrdia Civil?  
- Si així fos, s’han tramitat aquestes denúncies?>>] 

 
- Quina despesa s’ha fet en càmeres de videovigilància, inclosos els sistemes de transmissió de dades, 
equipaments informàtics, etc.?  

 
Resposta: Segons el contracte menor de dia 8 de maig de 2014. 

 
- A quins llocs i/o instal·lacions han estat instal·lades?  

 
Resposta: Al punt verd de la Colònia. 

 
- Ens podeu indicar les diferents autoritzacions preceptives per a la instal·lació i posada en 
funcionament de cada un d’aquests dispositius?  

 
Resposta: Com que és un recinte tancat, cap. 
 
- S’ha efectuat algun visionat dels enregistraments per part de la Policia Local?  

 
- Resposta: Sí. 

 
- Si així fos, dels corresponents a quines càmeres? 

 
Resposta: De les instal·lades. 

 
- Si així fos, s’ha identificat algun infractor i/o fet alguna denúncia?  

 
Resposta: Sí. 
 
- Si s’hagués fet alguna denúncia, ha estat tramitada?  

 
Resposta: O en tràmit. 

 
- A quant s’apujà l’any 2012 la despesa per manteniment i reparació de sistemes elèctrics, de 
conduccions d’aigua, climatització, etc., amb feines fetes per l’empresa Electrohidràulica?  

 
Resposta: 108.225 €. 
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- A quant s’apujà l’any 2013 la despesa per manteniment i reparació de sistemes elèctrics, de 
conduccions d’aigua, climatització, etc., amb feines fetes per l’empresa Electrohidràulica?  

 
Resposta: 79.818 €. 

 
- A quant s’apuja enguany la despesa per manteniment i reparació de sistemes elèctrics, de conduccions 
d’aigua, climatització, etc., amb feines fetes per l’empresa Electrohidràulica?  

 
Resposta: 21.643 €. 

 
- Us consta, i així hauria de ser, perquè he enviat còpia del corresponent anunci de Pla especial de 
protecció de l’ANEI de sa Canova en diferents ocasions, tant a càrrecs polítics del govern com a 
funcionaris, com ara la secretària i el cap de la Policia, que el pas de cavalls pel sistema dunar de sa 
Canova està prohibit? 

 
Resposta: Sí. 
 
- Us consta que aquesta circulació es dóna, i sovint, en forma d’excursions periòdiques de grups 
organitzats per alguna empresa?  

 
[A continuació, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira la pregunta següent: 

 
<<- Hi heu fet o pensau fer res al respecte?>>] 

 
- S’ha insistit en la sol·licitud a Demarcació de Costes, en el sentit de l’acabament del projecte de 
protecció i regulació del trànsit al sistema dunar de sa Canova i del manteniment de les instal·lacions ja 
fetes (gener de 2010), entre d’altres motius a part de la protecció de la seguretat de les persones i de 
protecció del mateix sistema dunar, per donar cabal compliment a l’acord de la Moció aprovada per 
aquest Ple el mes de febrer de 2013? 

 
Resposta: Telefònicament. 

 
- Està en vigor el Reglament regulador dels estacionament a la zona blava dels voltants de 
l’Ajuntament? 
 
Resposta: Sí. 
 
Patrimoni 

  
- Llibres d’artista donats per Miquel Barceló: “Llibre dels cecs” i “Llibre de l’oceà”. S’han arribat a 
aclarir els dubtes sobre la seva propietat? 
 
Resposta: No. 
 
- S’han inclòs en l’Inventari municipal de béns? 

 
Resposta: No. 

 
- Es continua inventariant (inventari municipal de béns) la col·lecció municipal d’art?  
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Resposta: Sí. 
 

[A continuació, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira la pregunta següent: 
 

<<És obligatòria aquesta tasca d’inventari (inventari municipal de béns)?>>] 
 

- Hi ha algun programa previst per a enguany, de mesures de conservació, emmagatzemament adequat 
i/o restauració de les obres, almenys d’aquelles en pitjor estat? 

 
Resposta: S’està fent feina amb la col·lecció d’art municipal i es restaurarà allò que trobin en pitjor 
estat. 

 
- Què s’ha fet en relació amb la restauració de la creu de terme de la Colònia de Sant Pere?   

 
Resposta: S’ha trobat una creu a la parròquia i es mira si seria adequada . 

 
- Quines actuacions es preveu fer als jaciments arqueològics del Dolmen de s’Aigua Dolça, navetiforme 
del Caló dels Ermitans, conjunt talaiòtic de Sa Canova, senyalitzats i indicats per altra banda als 
diferents productes de difusió i propaganda turística? 

 
Resposta: Les que estaven aprovades. 

 
- Teniu algun calendari d’actuacions?  

 
Resposta: No. 

 
- S’ha presentat algun projecte a la convocatòria d’enguany del Consell de subvencions per a 
excavacions/rehabilitació/conservació de ses Païsses?  

 
Resposta: Sí. 
 
- Si així fos, com ha anat? 

 
Resposta: Està en tràmit. 

 
- En què consisteix el projecte presentat?  

 
Resposta: Manteniment i adequació del poblat. 

 
[A continuació, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira les preguntes següents: 

 
<<- Independentment de la subvenció, es tirarà endavant el projecte?  
- Quina despesa s’ha fet a ses Païsses l’any 2013 i per quins conceptes?  
- Quina despesa s’ha fet a ses Païsses l’any 2014 i per quins conceptes?>>] 

 
- Quines novetats hi ha pel que fa al Museu Regional d’Artà?  
 
Resposta: Cap. 

 
- Està a la venda l’edifici que l’alberga? 



 31

 
Resposta: No en tenim constància. 

 
- Si així fos, quins plans hi ha en relació amb la col·lecció del Museu per si l’edifici passàs a una altra 
propietat?  

 
Resposta: Cercar ubicacions alternatives. 

 
 
Acords  
 
1. Acordar, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra (PP): 
1.1. L’Ajuntament d’Artà considera que el sistema parlamentari i proporcional vigent en la Llei 
electoral és un sistema a preservar, atès que està consagrat per la Constitució i garanteix la representació 
de la ciutadania, supeditant l’estabilitat política al consens de la majoria de representants. 
1.2. L’Ajuntament d’Artà manifesta que qualsevol modificació a la Llei electoral ha de partir d’un 
ampli consens entre els diferents partits polítics amb representació als ajuntaments amb l’objectiu bàsic 
d’aprofundir en la democràcia, de promoure el pluralisme polític i la màxima representativitat de les 
diferents opcions ideològiques, descartant-se fórmules com l’elecció directa del batle o el sistema 
d’elecció a doble volta. 
1.3. L’Ajuntament d’Artà acorda notificar el contingut d’aquesta Moció al Ministeri de l’Interior i al 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques del Govern d’Espanya, al president del Govern balear 
i al Parlament de les Illes Balears. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i I. Verds), 3 vots en contra (PP) i 3 abstencions (PI): 
2.1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a prendre les mesures oportunes per a què es 
pengin temporalment de les murades de Sant Salvador, en una ubicació que en permeti la millor 
visibilitat, un gran llaç quadribarrat i un domàs de color verd; que, a aquests efectes, se cerqui la 
col·laboració de les entitats o les persones interessades, ja sigui aquesta col·laboració econòmica i/o 
tècnica. 
2.2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern a donar un impuls definitiu a l’expedient 
d’immatriculació, així com a respondre la comunicació ciutadana del mes d’octubre de 2013, i aclarir a 
la població en general la titularitat municipal de les murades i recinte de Sant Salvador o, almenys, la 
ferma voluntat que així sigui. 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (PI, UIA i I. Verds), 3 abstencions (PSOE) i 3 vots en contra (PP): 
3.1. L’Ajuntament d’Artà insta la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de les 
Illes Balears que es replantegi la intenció de fumigar amb Dimilin els boscos de Mallorca i, 
concretament, les zones que es preveu fumigar a Artà a partir del proper dia 15 d’octubre per combatre 
l’eruga processionària del pi.  
3.2. L’Ajuntament d’Artà  proposa que els recursos que s’han previst per a aquesta actuació es dediquin 
a seguir aplicant i millorant altres mesures de control de la processionària més respectuoses amb 
l’entorn. És a dir, substituir el control químic pel biològic. Resumidament: foment de la participació i 
col·laboració de les entitats territorials afectades (consells, ajuntaments, etc.), control manual de les 
bosses d’erugues, col·locació de caixes niu per a ocells que depreden l’eruga, protecció de les colònies 
de ratapinyades que es mengen la papallona, col·locació de trampes de feromona per capturar les 
papallones mascle. I en últim terme, si es considera indispensable la fumigació aèria, l’ús del Bacillus 

thuringiensis. 
3.3. L’Ajuntament d’Artà farà arribar aquests acords a la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i 
Territori del Govern de les Illes Balears, així com al Departament de Medi Ambient del Consell de 
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Mallorca. 
 
M1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la Moció que presenten els 
grups municipals PI, UIA, PSOE i I. Verds sobre l’acatament de les sentències i interlocutòries del 
Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears en relació al TIL. 
2. Acordar, per 10 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
2.1. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les sentències del Tribunal de Justícia de les Illes 
Balears que anul·la el decret del Govern que regula l’aplicació del TIL. 
2.2. Instar el Govern de les Illes Balears a acatar les quatre interlocutòries del Tribunal de Justícia de les 
Illes Balears i suspendre de forma cautelar de l’execució de l’Ordre de la Conselleria d’Educació de 9 
de maig 2014 per mitjà de la qual es desenvolupen determinats aspectes del TIL en els centres docents 
no universitaris de les Balears. 
2.3. Instar al Govern de les Illes Balears a recuperar el diàleg amb els agents socials i la comunitat 
educativa per tal de definir un model lingüístic i educatiu estable i de consens. 
2.4. Animar els centres escolars del municipi que deixin d’aplicar els projectes lingüístics derivats de la 
imposició del TIL i que reprenguin els que tenien abans de l’aprovació del decret que ara ha anul·lat el 
TSJB. 
2.5. Instar la Conselleria a dictar les instruccions necessàries per tal que cada centre, dins de la seva 
autonomia, pugui revisar i elaborar els projectes lingüístics més adequats a la seva realitat com a centre. 
2.6. Trametre els acords a la Conselleria d’Educació i als centres del municipi. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 
 
 


